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Matúš Šaray 
 

Prosím všetkých, aby vstali. Ďakujem. (Pána župana privádza vedúca protokolu Janka 
Brillová za predsednícky stôl a zaznie štátna hymna). 
 

Juraj Droba 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení ctení hostia. Otváram prvé Ustanovujúce 
zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Voľby do orgánov 
samosprávnych krajov sa uskutočnili dňa 29. októbra 2022 a zastupiteľstvo bolo zvolané 
v súlade s §14 zákona 302/2001 Zbierky zákonov o samosprávnych krajoch. Dovoľte mi, 
vážené dámy, vážení páni, aby som na úvod privítal všetky novozvolené poslankyne 
a novozvolených poslancov. Zároveň vítam medzi nami pána predsedu volebnej komisie 
Martina Beluského, a tiež hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja pána 
Milana Slezáka. Podľa prezenčnej listiny je prítomných 50 novozvolených poslancov. 
Z dnešného slávnostného Ustanovujúceho zasadnutia Zastupiteľstva BSK sa ospravedlnili 
páni poslanci Švaral a Cmorej z dôvodu zahraničnej pracovnej cesty. A ospravedlnil sa aj 
pán poslanec Martin Smeja z dôvodu inej neodkladnej pracovnej povinnosti. Vážené dámy, 
vážení páni, poprosím teraz predsedu volebnej komisie pána Martina Beluského 
o prednesenie Správy predsedu volebnej komisie a oboznámenie s výsledkami volieb do 
orgánov BSK, ktoré sa uskutočnili 29. októbra 2022. Pán Beluský, nech sa páči, máte slovo.  
 
Martin Beluský  
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, milí hostia 
a prítomní v prvom rade mi dovoľte vám zablahoželať k zvoleniu a prajem vám veľa 
úspechov a dobrých rozhodnutí v prospech občanov Bratislavského samosprávneho kraja. 
Dovoľujem si vám predniesť správu o priebehu volieb do Bratislavského samosprávneho 
kraja. Výsledky volieb sú nám všetkým známe, avšak na ustanovujúcom zasadnutí 
Zastupiteľstva BSK sa už tradične zo strany predsedu volebnej komisie predkladá aspoň 
takáto stručná správa. Voľby do orgánov samosprávnych krajov sa na základe rozhodnutia 
predsedu Národnej rady Slovenskej republiky konali dňa 29. októbra 2022 a to spoločne 
s voľbami do orgánov samosprávy miest a obcí. Volebné obvody, počet poslancov aký sa 
v nich má voliť ako aj sídlo volebnej komisie samosprávneho kraja a sídla obvodných 
volebných komisií určilo Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja svojim 
uznesením číslo 497 z roku 2022 zo dňa 24. júna 2022. Citovaným uznesením bolo v rámci 
BSK vytvorených 24 volebných obvodov a celkový počet poslancov zastupiteľstva bol 
stanovený na 53. Vážené dámy a páni výsledkom volieb je zvolenie predsedu Bratislavského 
samosprávneho kraja a 53 poslancov tohto zastupiteľstva. Osobne som rád, že volebná 
účasť v tohtoročných župných voľbách bola vyššia ako v minulosti. V podmienkach 
Bratislavského samosprávneho kraja sa župných volieb zúčastnilo 38,6% voličov. V tomto 
bode je pravdepodobné, že spojenie volieb pomohlo vyššej účasti. Na druhej strane sme pri 
zisťovaní výsledkov volieb zaznamenali relatívne veľké množstvo neplatných hlasov. 
V niektorých obvodoch chybovosť dosahovala až 10%. Tento stav je možné pripísať práve 
na vrub spojených volieb, kedy sa obyvateľ dostal vo volebnej miestnosti dve obálky a 4, 
respektíve v Bratislave a v Košiciach dokonca 6 hlasovacích lístkov. Napriek tomu, že 
výsledky volieb sú už všeobecne známe, dovoľujem si vám na tomto ustanovujúcom 
zastupiteľstve oficiálne uviesť, že na post predsedu Bratislavského samosprávneho kraja 
kandidovalo celkom 8 kandidátov. Za predsedu Bratislavského samosprávneho kraja bol 
zvolený s počtom 136 983 platných odovzdaných hlasov pán Juraj Droba. Na pozíciu 
poslanca Bratislavského samosprávneho kraja kandidovalo celkovo 390 kandidátov, teda 
patríte medzi 13,6% tých, ktorí boli zvolení. Vážené panie poslankyne a páni poslanci, vaše 
mená, ako aj zvolených poslancov budú pri zložení sľubu predsedu BSK čítané 



v abecednom poradí a tak aj pristúpite k zloženiu zákonom predpísaného sľubu. Ďakujem za 
pozornosť. 
 

Juraj Droba 

 
Ďakujem pánovi predsedovi volebnej komisie za príhovor a taktiež celej volebnej komisii za 
odvedenú prácu. Slovo odovzdávam pánovi Matúšovi Šarayovi. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem veľmi pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, nasleduje sľub 
predsedu Bratislavského samosprávneho kraja. Sľub sa uskutoční tým spôsobom, že 
predseda volebnej komisie samosprávneho kraja prečíta zákonom predpísaný sľub, 
následne novozvolený predseda zrozumiteľne do mikrofónu vysloví slovo ´Sľubujem´, podá 
ruku predsedovi volebnej komisie, následne podpíše písomné vyhotovenie sľubu a z rúk 
predsedu volebnej komisie si prevezme osvedčenie o zvolení.  
 
Martin Beluský 
 
Sľub predsedu Bratislavského samosprávneho kraja. 
 
Matúš Šaray  
 
Prepáčte, ešte poprosím všetkých, aby sa postavili. Ďakujem. 
 
Martin Beluský 
 
Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať 
záujmy samosprávneho kraja, dodržiavať Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony, 
zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy a pri výkone svojej funkcie predsedu 
ich budem uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia. 
 
Juraj Droba 

 
Sľubujem. 
 
Matúš Šaray  
 
Ďakujem. Nasledovať bude zloženie sľubu vás, ako novozvolených poslancov. Opäť 
predseda volebnej komisie samosprávneho kraja prečíta zákonom predpísaný sľub poslanca 
s tým, že následne vás budem v abecednom poradí vyzývať a čítať vaše mená. Poprosím 
vás, aby ste pristúpili k mikrofónu zreteľným vyslovením slova SĽUBUJEM zložili sľub, 
následne podpíšete písomné vyhotovenie tohto sľubu a z rúk predsedu volebnej komisie si 
prevezmete osvedčenie o svojom zvolení. Poprosím ešte predsedu volebnej komisie 
o prečítanie sľubu poslanca. Poprosím všetkých, aby sa postavili. Po zložení sľubu si 
sadneme a už budeme z miesta vychádzať na zloženie sľubu. Ďakujem. 
 
Martin Beluský 
 
Sľub poslanca Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Sľubujem na svoju česť 
a svedomie, že budem riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy samosprávneho 
kraja, dodržiavať Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony, zákony a ostatné všeobecne 
záväzné právne predpisy a pri výkone svojej funkcie poslanca ich budem uplatňovať podľa 
svojho najlepšieho vedomia a svedomia. 



Matúš Šaray  
 
Ďakujem. Prosím posaďte sa.  
Pani poslankyňa Lenka Antalová Plavuchová – sľubujem 
Badinský Dušan – sľubujem 
Badrna Jakub – sľubujem 
Barto Martin – sľubujem 
Beňová Makkiová Monika – sľubujem 
Buocik Ján – sľubujem 
Čahojová Dana – sľubujem 
Ďurajková Monika – sľubujem 
Dvořák Oskar – sľubujem 
Gašparovič Štefan – sľubujem 
Hitková Petra – sľubujem 
Hrčka Ján – sľubujem 
Hudáková Mária – sľubujem 
Husár Tomáš – sľubujem 
Chren Martin – sľubujem 
Jánošík Juraj – sľubujem 
Kisková Mária – sľubujem 
Kočkovský Robert – sľubujem 
Korček Tomáš – sľubujem 
Krúpa Jozef – sľubujem 
Kuklovský Martin – sľubujem 
Kusý Rudolf – sľubujem 
Mács Roman – sľubujem 
Machata Marek – sľubujem 
Mrva Jakub – sľubujem 
Neszméri Tünde – sľubujem 
Ožvaldová Alžbeta – sľubujem 
Patoprstý Martin – sľubujem 
Petrakovič Juraj – sľubujem 
Petrík Simona – sľubujem 
Pilinský Peter – sľubujem 
Plaváková Lucia – sľubujem 
Polešenský Milan – sľubujem 
Rakús Michal – sľubujem 
Říha Juraj – sľubujem 
Sabo Michal – sľubujem 
Savkuliak Jozef – sľubujem 
Schwartzová Zuzana – sľubujem 
Solga Oliver – sľubujem 
Svoreňová Soňa – sľubujem 
Štekláč Juraj – sľubujem 
Tittel Jozef – sľubujem 
Tydlitát Peter – sľubujem 
Uhler Jozef – sľubujem 
Vallo Jakub – sľubujem 
Vician Martin – sľubujem 
Vidanová Lucia – sľubujem 
Vydrová Vladimíra – sľubujem 
Winkler Martin – sľubujem 
Zaťovič Martin – sľubujem 
 
 



Juraj Droba 

 
Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci zložením sľubu ste sa ujali funkcie poslancov 
Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem študentke nášho konzervatória za umelecký 
záver tejto slávnostnej časti nášho zasadnutia. Zistíte postupne, že máme vo zvyku 
maximálne využívať služby žiakov aj študentov, aj pedagógov našich stredných škôl. Či už je 
to v oblasti gastronómie alebo v oblasti kultúrnej produkcie. Snažíme sa naozaj dať šancu 
týmto našim a myslím si, že tak to je správne.  
Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, milí hostia, dámy a páni. Veľmi si vážim 
dôveru, ktorú som dostal od voličov, od občanov nášho kraja vo voľbách. Naozaj úprimne sa 
chcem poďakovať za každý jeden hlas. 
 
Volebný výsledok nevnímam ako samozrejmosť. Naopak je to pre mňa signál od voličov, že 
si želajú kontinuitu rozbehnutej práce a výsledkov. Volebný výsledok je jednoznačne 
ocenenie práce celého nášho župného tímu. A nie len to, je to vystavenie vysvedčenia pre 
primátorov a starostov z miest a obcí nášho kraja a mestských častí. 
 
Keď som pred piatimi rokmi, v roku 2017 kandidoval tvrdil som, že Bratislavský kraj ide pod 
svoje možnosti. Mnohí považovali samosprávne kraje za nadbytočné. Aj preto som okamžite 
po nástupe do funkcie vytvoril taký systém práce na úrade, menil vzťahy smerom k obciam 
a mestám, podporoval kreativitu župných inštitúcií, aby sme výkon samosprávneho kraja 
posunul na úroveň, kde ľudia pocítia jeho vplyv a pochopia zmysel jeho existencie. Mám za 
to, a volebné výsledky to potvrdzujú, že sa nám to, podarilo a stúpencov rušenia žúp ubudlo. 
Dokázali sme, že samosprávne kraje majú svoj zmysel. Vízie z výkresov a niekedy len 
predstáv, sme premenili na realitu. Dokázali sme to aj vo chvíľach doslova krízových. 
 
Mám na mysli dlhé obdobie corona krízy, kedy práve samosprávne kraje suplovali výkon 
štátu. Moje rozhodnutie zavrieť práve naše župné školy, ako prvé školy na Slovensku, 
s cieľom ochrániť zdravie a životy ľudí, sa už dnes vníma, ako prvý zásadný a rázny prejav 
v boji s pandémiou. Naše očkovacie veľkokapacitné centrum sa stalo synonymom komfortu 
zaočkovania a celkovo poskytnutá služba pre každého, kto očkovacie centrum využil. 
Kvalitne, odborne a ľudsky poskytnutej zdravotnej služby. 
 
Na začiatku minulého volebného obdobia prijalo zastupiteľstvo Bratislavského 
samosprávneho kraja Programové vyhlásenie. Mohlo sa zdať odvážnym a ambicióznym. 
Obsahovalo vyše 100 cieľov z oblasti dopravy, zdravotnej a sociálnej starostlivosti, životného 
prostredia, ako aj ľudského kapitálu, financovania a komplexného rozvoja regiónu. Tak ako 
som to konštatoval na svojej odpočtovej tlačovej konferencii, tak to verejne hovorím aj teraz: 
na konci volebného obdobia 2017-2022 bola 90% stanovených a schválených cieľov 
splnená. 
 
ŠKOLSTVO 
 
Mojou srdcovkou bolo uplynulé volebné obdobie stredné odborné školstvo. To bolo tridsať 
rokov na vedľajšej koľaji. Pritom dopyt po absolventoch takýchto škôl je veľmi veľký. 
Rozhodli sme sa preto investovať do našich škôl a spraviť ich modernejšie, atraktívnejšie. 
 
V prvom rade sme zvýšili atraktivitu učiteľského povolania. Platíme za prácu so študentami 
po vyučovaní, preplácame jazykové kurzy, prispievame na cestovanie verejnou dopravou 
a zaviedli sme aj mimoriadne odmeny. 
 
Zmodernizovali sme materiálno-technologické vybavenie učební a spustili sme tiež 
komplexné rekonštrukcie centier odborného vzdelávania a prípravy. Zvyšujeme energetickú 
náročnosť budov. Zateplili sme tretinu stredných škôl a vymieňame okná. 
 



Pre Bratislavský kraj sme vybojovali eurofondy na zvyšovanie kapacít základných škôl. 
Z chýbajúcich 9000 miest pokryjeme bezmála polovicu. Z 26 projektov je už väčšina vo 
výstavbe. Pribudla aj úplne nová škola v Slovenskom Grobe, ktorá je zatiaľ prvá, ale prídu 
ďalšie. 
 
Nezabúdali sme ani na šport. Zmodernizovali sme školské športoviská, spustili opravy 
telocviční, začali sme stavať multifunkčné ihriská. Spustili sme projekt tzv. Smart škôl, ktoré 
majú byť ekologické, otvorené verejnosti a inkluzívne. 
 
DOPRAVA 
 
Veľkou témou, ktorá sa dotýka každého, je doprava. Cesty v Bratislavskom kraji sú 
najvyťaženejšie na Slovensku. Tomu donedávna zodpovedal aj ich stav. Rozbehli sme 
komplexné opravy. 
 
Bratislavská župa má aj dve prvenstvá. Tou prvou je cesta medzi Malackami a Rohožníkom 
je jedinou regionálnou cestou na Slovensku s cementobetónovým krytom. Vydrží bez 
veľkých opráv tridsať rokov. 
 
Druhým, nemenej dôležitým prvenstvom je, že sme ako prvá župa v histórii existencie 
samosprávnych krajov postavili úplne novú cestu. Nový obchvat Malokarpatska spája 
diaľničnú križovatku Triblavina s Chorvátskym Grobom. 
 
Pri rekonštrukciách využívame aj nové a dosiaľ nepoužívané technológie. Prinášajú vyššiu 
životnosť a sú šetrnejšie k životnému prostrediu. 
 
Odľahčovať preťažené cesty v Bratislavskom kraji pomáhajú prestupné terminály a záchytné 
parkoviská. V spolupráci s obcami a štátom vzniklo v kraji sedem nových záchytných 
parkovísk a prestupných terminálov. 
 
V roku 2021 sme menili dopravcu prímestskej autobusovej dopravy. Nie preto, že by sme so 
službami toho predchádzajúceho neboli spokojní, ale preto, že uplynuli všetky možnosti na 
predĺženie kontraktu s pôvodným dopravcom. Napriek tomu, že sme venovali príprave 
verejného obstarávania bezmála tri roky príprav, prvé dva mesiace sprevádzali rozsiahle 
výpadky spojov. Nestrčili sme hlavu do piesku a napriek tomu, že župa nebola dopravcom, 
ale objednávateľom, aktívne sme problém riešili. 
 
Okrem verejnej dopravy je jedným z riešení ako odľahčiť preťažené cesty, podpora 
cyklodopravy. V Bratislavskom kraji máme už bezmála 1200 kilometrov značených 
cyklistických trás. 
 
Najväčšou investíciou minulého volebného obdobia je bezpochyby nový cyklomost 
Vysomarch. Dovedie vás na cyklotrasu železnej opony, k zámkom Schloss Hof či Marchegg 
a do čarovných zákutí povodia Moravy. 
 
PAMIATKY 
 
Pamiatky v Bratislavskom kraji dlhé roky chátrali. To sa nám podarilo zmeniť. Pustili sme sa 
do najväčšej záchrany pamiatok v histórii župy. 
 
V Kaštieli v Modre sme vytvorili unikátne kultúrne centrum regiónu Malokarpatska. Svoje 
miesto tu nájdu vinári i vinohradníci, umelci, študenti, či keramikárov, ako aj laická a odborná 
verejnosť. Budeme sa tu stretávať na koncertoch, výstavách či diskusiách. 
 
Župné divadlo Aréna premeníme na najmodernejšie divadlo na Slovensku. 



 
Kaštieľ v Čunove bol ešte minulý rok ruina. Vytvoríme v ňom moderné ekocentrum 
s nadnárodným významom. Spojili sme tak dva ciele župy – záchranu pamiatok a ochranu 
životného prostredia. 
 
SOCIÁLNE VECI A ZDRAVOTNÍCTVO 
 
Bratislavský samosprávny kraj má vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti prevádzku 
14 domovov sociálnych služieb a jednu polikliniku. Sociálne veci a zdravotníctvo sú preto 
dôležitou súčasťou našej práce. 
 
Žiaľ, trápi nás nedostatok lekárov, chýbajúce miesta v zariadeniach sociálnych služieb, či 
starnutie obyvateľstva. To napriek tomu, že Bratislavský kraj je na papieri bohatý. 
 
V rokoch 2020 a 2021 sme sa sústredili na boj s pandémiou koronavírusu. Spustili 
a prevádzkovali sme najväčšie a najmodernejšie očkovacie centrum na Slovensku. Také 
malé Švajčiarsko na území Bratislavského kraja. Podali sme vyše 300 tisíc dávok. Dovolím si 
tvrdiť, že aj vďaka tomu sme zachránili životy i zdravie tisícov ľudí. 
 
VÍZIA 
 
Ako som spomínal, výsledky volieb v Bratislavskom kraji vnímam ako signál od voličov, že si 
želajú kontinuitu. Budeme preto pokračovať v rozbehnutých projektoch. 
 
Školstvo 
 
Prioritou bude naďalej školstvo.Postavíme školské kempusy, zrekonštruujeme ďalšie centrá 
odbornej prípravy a vzdelávania, zmodernizujeme vybavenie učební. Pre učiteľov 
poskytneme nájomné byty. Toto všetko budeme financovať z eurofondov, ktoré sme pre kraj 
vybojovali v Bruseli. 
 
Doprava 
 
V oblasti dopravy chcem, aby sme udržali vysoké tempo rekonštrukcie ciest. Za päť rokov by 
sme mali opraviť všetky dôležité regionálne cesty. V neposlednom rade budeme pokračovať 
vo výstavbe cyklotrás a cyklistickej infraštruktúry. Rozbehneme výstavbu ďalšieho 
cyklomosta cez rieku Moravu a severného obchvatu Malaciek. 
 
Kultúra 
 
V oblasti kultúry dokončíme rozbehnuté projekty – Divadlo Aréna, Bratislavské bábkové 
divadlo, synagógu v Senci a kaštieľ v Čunove. 
 
Sociálne veci a zdravotníctvo 
 
V oblasti sociálnych vecí budeme pokračovať v modernizácii služieb. Na Záhorí postavíme 
päť zariadení sociálnej a zdravotnej starostlivosti. Vybudujeme aj špecializované zariadenia. 
Autistické centrá postavíme na Znievskej ulici v Petržalke a v Senci. Toto všetko budeme 
financovať z eurofondov, ktoré sme pre kraj vybojovali v Bruseli. 
 
V oblasti zdravotníctva bude prioritou zastaviť odliv zdravotníkov do zahraničia. Podporujeme 
zriaďovanie nových ambulancií a motivujeme lekárov, aby neodchádzali do zahraničia, ale 
ostávali tu. Máme pripravené projekty nájomných bytov pre zamestnancov v zdravotníctve 
a sociálnych službách. Na Boroch vyrastie unikátny zdravotnícky kempus. 
 



Vážené dámy a páni, 
 
spoločne sme na začiatku výkonu funkcie našich, voľbami získaných mandátov. Dalo by sa 
povedať, že máme pred sebou čisté nepopísané listy. Ale nie je tomu tak. Nie je tomu tak, 
pretože ako som v krátkom hodnotení spomenul, za posledných 5 rokov sa toho podarilo 
veľa.  A to je záväzok. Pre mňa a aj pre Vás. Tí, čo vykonávali poslanecký mandát počas 
predchádzajúceho funkčného obdobia vedia a môžu to potvrdiť, že moje stranícke tričko som 
v prvej minúte vyzliekol a spolupracoval som s každým, kto mal záujem kraj posunúť vyššie. 
Ja som na túto úlohu opäť pripravený. Skúsenejší a o to viac aj odhodlaný ukázať, že 
samosprávne kraje majú svoju váhu a špeciálne ten náš, bratislavský, pretože na jeho území 
sídli hlavné mesto. 
 
Nebudem nič skrývať a otvorene hovorím, že nás čakajú nie jednoduché časy. Energetická 
kríza, ekonomická kríza a tiež niektoré rozhodnutia Ministerstva financií SR poriadne 
preveria naše schopnosti. 
 
Úprava daňového bonusu pripravila Bratislavský samosprávny kraj o 15 až 20 miliónov eur 
ročne. Ak k tomu pripočítame spomínanú a očakávanú infláciu a nárast cien energií, budeme 
musieť majstrovsky vedieť narábať so zdrojmi, ktoré budú k dispozícii. 
 
Budeme preto spoločne musieť veľmi citlivo zvažovať, ktoré aktivity budú prioritné a na ktoré 
príde čas, ak budú na k dispozícii zdroje. Nehovorí sa mi to jednoducho, ale takto sa veci 
majú. Som však presvedčený, že aj túto výzvu pre náš kraj zvládneme. 
 
Vážené poslankyne, vážení poslanci. Teším sa na spoluprácu s vami. Poslanci župného 
parlamentu, sú pre mňa dôležití partneri pri výkone môjho mandátu. 
 
Verím, že naša spoločná práca a vzťahy budú rovnako korektné a kvalitné, ako boli 
v predchádzajúcom funkčnom období. U mňa nájdete dvere otvorené vždy v maximálnej 
možnej miere. Rovnako tak aj vedúci pracovníci útvarov úradu BSK, podobne ako doteraz 
budú pre vás k dispozícii. Nechcem opomenúť ani spoluprácu s primátormi a starostami. 
Moja ponuka otvorenej spolupráce samozrejme platí aj pre všetkých ďalších, ktorým na 
rozvoji nášho kraja záleží. 
 
Som presvedčený o tom, že spoločnými silami prispejeme k tomu, že Bratislavský kraj bude 
aj naďalej najlepším miestom na život všetkých, ktorí sa rozhodli svoje súkromné či 
profesionálne príbehy napĺňať práve tu u nás. Za seba deklarujem, že urobím všetko preto, 
sme spolu boli o štyri roky o hodný kus ďalej. Ďakujem za pozornosť. Prepáčte, nemám také 
dlhé príhovory, jedenkrát za 4 roky som si to dovolil. 
 
Vážené panie poslankyne, vážení poslanci,  vzhľadom k tomu, že z priebehu dnešného 
slávnostného zasadnutia budete schvaľovať uznesenia, pristúpime teraz k voľbe troch 
overovateľov zápisnice a voľbe návrhovej komisie. Avšak predtým vás ešte chcem poprosím 
o jedno skúšobné hlasovanie. Poprosím aby ste sa teraz zaregistrovali vložením hlasovacej 
karty so znakom jeleňa smerom k sebe. Časový limit pre hlasovanie od zaznenia zvukového 
signálu býva 12 sekúnd. Dôležité je, aby ste hlasovacie tlačidlo podržali aspoň 2 sekundy. 
Takže ak ste pripravení spúšťam teraz skúšobné hlasovanie a keď sa nám to podarí, tak 
pôjdeme ďalej s programom.  
 
Hlasovanie č. 1 
 
Ďakujem. Konštatujem, že s výnimkou troch chýbajúcich ospravedlnených poslancov všetci 
sa dokázali prihlásiť a hlasovať. Takže v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK 
volíme troch overovateľov zápisnice. Obdŕžal som nasledovné návrhy na zloženie 
overovateľov z radov poslancov. Pani poslankyňa Monika Beňová Makkiová, pán poslanec 



Juraj Štekláč a pán poslanec Oskar Dvořák. Pýtam sa či máte nejaké iné návrhy. 
Neevidujem iné návrhy, takže poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali 
prostredníctvom hlasovacích zariadení o tejto trojici teraz. 
 
Hlasovanie č. 2 
 
Ďakujem. Konštatujem, že z celkového počtu 50 prítomných poslancov ZA hlasovalo 49. 
Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, jeden nehlasoval. Konštatujem, že za overovateľov 
zápisnice boli zvolení pani poslankyňa Monika Beňová Makkiová a páni poslanci Juraj 
Štekláč a Oskar Dvořák. Teraz by som rád pristúpil k voľbe návrhovej komisie. Dostal som 
doručené návrhy na poslancov, menovite pani poslankyňu Zuzanu Schwartzovú, pána 
poslanca Mareka Machatu a pána poslanca Olivera Solgu. Opäť sa pýtam, či má niekto 
z prítomných poslancov aj iný návrh. Neevidujem iný návrh, takže poprosím, aby ste sa 
prezentovali a hlasovali teraz.  
 
Hlasovanie č. 3 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 50 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že za členov návrhovej komisie boli zvolení pani poslankyňa 
Zuzana Schwartzová, pán poslanec Marek Machata a pán poslanec Oliver Solga. Poprosím 
členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za predsedníckym stolom a vybrali si spomedzi 
seba predsedu. Konštatujem, že táto rola tradične patrila pánovi poslancovi Machatovi, takže 
je takým nestorom návrhovej komisie. Môžete sa samozrejme dohodnúť aj inak, ale myslím, 
že už je ostrieľaný v tomto a môže pokračovať. Takže dovoľte, aby som teraz pristúpil 
k hlasovaniu doterajších bodoch nášho dnešného rokovania. Poprosím návrhovú komisiu, 
aby predniesla návrh uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu po A berie na vedomie 
Správu predsedu Volebnej komisie Bratislavského samosprávneho kraja o výsledkoch volieb 
do orgánov samosprávneho kraja zo dňa 29. 10. 2022 a po B konštatuje, že zvolený 
predseda BSK Juraj Droba zložil zákonom predpísaný sľub predsedu a zároveň všetci 
prítomní zvolení poslanci Zastupiteľstva BSK zložili zákonom predpísaný sľub poslanca. Pán 
župan dajte prosím hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prosím, aby ste sa prezentovali a dávam 
hlasovať o návrhu predloženého uznesenia pánom predsedom. Nech sa páči, prezentujte sa 
a hlasujte teraz. 
 
Hlasovanie č. 4 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 50 z 50 prítomných poslankýň a poslancov, nikto 
nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Návrh bol prijatý a slávnostná časť nášho dnešného 
rokovania je týmto ukončená. V našom dnešnom programe pristúpime k pracovnej časti 
nášho dnešného rokovania už k bodu číslo 8 z pozvánky. Názov bodu číslo 8 je Voľba 
podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja. S pozvánkou vám bol v zákonom 
stanovenej lehote doručený na dnešné rokovanie aj materiál k tomuto bodu rokovania. Voľba 
podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja je teda pracovným bodom nášho 
dnešného spoločného rokovania. Zaraďujeme ho do programu z dôvodu potreby 
zastupiteľnosti predsedu v čase jeho neprítomnosti na úrade z rôznych pracovných 
povinností. V záujme toho, aby bola zastupiteľnosť zabezpečená od samého začiatku 
výkonu mandátu predsedu, predkladám vám na dnešnom rokovaní tento návrh. Menovite 



navrhujem do funkcie podpredsedníčky BSK pani PhDr. Alžbetu Ožvaldovú. Pani poslankyňa 
je skúsená komunálna politička, ktorej odborné a ľudské predpoklady považujem za záruku 
spoľahlivého výkonu funkcie, do ktorej ju navrhujem. Predložené uznesenie, voľba 
podpredsedu BSK, pani Alžbety Ožvaldovej, s účinnosťou od 22. 11. 2022, súčasne určuje, 
že navrhovaná poslankyňa pani Alžbeta Ožvaldová bude od 22. 11. 2022 dlhodobo uvoľnená 
na výkon funkcie podpredsedu BSK v rozsahu úväzku, a zároveň uznesením sa určuje 
odmena za výkon funkcie podpredsedu BSK vo výške 70 % platu predsedu BSK mesačne. 
V zmysle článku 6 bod 13 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, podpredsedov 
Bratislavského samosprávneho kraja volí na návrh predsedu z radov poslancov 
zastupiteľstvo. O kandidátoch sa hlasuje v tajnom hlasovaní nadpolovičnou väčšinou hlasov 
prítomných poslancov.  Tajné hlasovanie riadi 5-členná volebná komisia, ktorú zastupiteľstvo 
zvolí pred vykonaním tajného hlasovania. Volebná komisia si dohodou určí svojho predsedu. 
Ak nedôjde k dohode, určí sa predseda žrebom. Na tajné hlasovanie sa použijú hlasovacie 
lístky, ktoré členovia volebnej komisie vydajú poslancom. Na priebeh tajného hlasovania 
dozerajú členovia volebnej komisie, ktorí spočítajú hlasy a vyhotovia zápisnicu o výsledku 
tajného hlasovania.  Následne predseda volebnej komisie oznámi počet vydaných 
hlasovacích lístkov a zároveň vyhlási výsledok hlasovania.  Zápisnica o výsledku tajného 
hlasovania, alebo o výsledku voľby, bude súčasťou zápisnice ako aj uznesenia z dnešného 
rokovania.  Na zvolenie podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja je potrebný 
súhlas nadpolovičnej väčšiny prítomných poslancov zastupiteľstva. Pristúpme teda ku 
konkrétnym krokom voľby podpredsedu BSK. Podľa rokovacieho poriadku riadi tajné 
hlasovanie 5-členná volebná komisia. Poďme teda k hlasovaniu o zložení volebnej komisie. 
Z formujúcich sa poslaneckých klubov mám návrh nasledovných poslancov na členov 
volebnej komisie: Ján Buocik, Petra Hitková, Mária Kisková, Lucia Plaváková a Michal 
Rakús. Má niekto z Vás nejaký iný návrh na zloženie volebnej komisie pre voľbu 
podpredsedu BSK? Keďže neregistrujem žiaden ďalší návrh, prosím, prezentujte sa 
a  hlasujte o vyššie predloženom návrhu zloženia volebnej komisie. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 5 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL. Volebná komisia bude pracovať v nasledovnom zložení: pani poslankyne 
Hitková, Kisková, Plaváková a páni poslanci Buocik a Rakús. Dovoľte, aby som teraz 
odovzdal slovo volebnej komisii, konkrétne predsedovi volebnej komisie.  
 
Ján Buocik 
 
Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Voľba podpredsedu BSK bude mať 
nasledovný postup. Prvým krokom bude vydanie hlasovacích lístkov volebnou komisiou 
prítomným poslancom. Poprosím, aby ste sa podpísali na osobitnú prezenčnú listinu určenú 
pre túto voľbu a na základe Vášho podpisu Vám bude vydaný jeden hlasovací lístok 
s obálkou. Svojím podpisom takto zároveň potvrdzujete prevzatie hlasovacieho lístka. Tento 
krok uskutočníme tu, vpredu, z môjho pohľadu na ľavej strane, z vášho pohľadu na pravej 
strane rokovacej miestnosti, kde budú pripravení členovia volebnej komisie. Druhým krokom 
bude samotné hlasovanie, ktoré sa uskutoční tu, na mieste, kde stojím. Tento pult spĺňa 
podmienku zásteny, za ktorou označíte hlasovací lístok.  Poslanec označí hlasovací lístok 
zakrúžkovaním svojej voľby ZA, PROTI alebo ZDRŽAL SA. Ak odovzdáte hlasovací lístok, 
ktorý nijak neupravíte, len ho vložíte do obálky, znamená, že ste nehlasovali. Akékoľvek iné 
zásahy do hlasovacieho lístka budú znamenať, že hlasovací lístok sa stáva neplatným. 
Označený hlasovací lístok vložený do obálky vhodíte do urny, ktorá bude umiestnená tu 
vpredu, na viditeľnom mieste pred rečníckym pultom. Poprosím teraz o spoluprácu všetkých 
členov volebnej komisie, a prikročíme k odovzdávaniu hlasovacích lístkov. Ďakujem. 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Poprosím ctené panie poslankyne a pánov poslancov, aby zaujali svoje miesta. Ďakujem 
veľmi pekne. Dovolím si medzi nami privítať aj troch bývalých župných poslancov: pani 
vicežupanku Elenu Pätoprstú, pána starostu Tomášova a župného poslanca dlhoročného 
Istvána Pomichala a pána poslanca Laciho Gujbera. Takže vitajte. Chcem zachovať taký 
dobrý zvyk, že na pôde župy ste vždy vítaní, takže kedykoľvek potrebujete niečo alebo 
chcete sa len tak zastaviť, tak samozrejme môžete. Teraz chcem poprosiť pána predsedu 
volebnej komisie Buocika, aby nás oboznámil s výsledkami hlasovania tajnej voľby 
podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja. Pán poslanec Buocik nech sa páči, máte 
slovo.  
 
Ján Buocik 
 
Vážení pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Týmto konštatujem, 
že PhDr. Alžbeta Ožvaldová bola počtom hlasov 49 hlasov ZA a jeden hlas PROTI, ZDRŽAL 
SA 0 hlasov, bola zvolená dňa 22. novembra 2022 Zastupiteľstvom BSK za 
podpredsedníčku Bratislavského samosprávneho kraja. Gratulujem.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem predsedovi volebnej komisie a konštatujem, že v zmysle zápisnice volebnej komisie 
zo dňa 22. novembra 2022 k voľbe podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja, 
Zastupiteľstvo BSK volí do funkcie podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja pani 
PhDr. Alžbetu Ožvaldovú, s účinnosťou od 22. 11. 2022 a súčasne určuje, že pani 
PhDr. Alžbeta Ožvaldová bude od 22. 11.2022 dlhodobo uvoľnená na výkon funkcie 
podpredsedu BSK v rozsahu plného úväzku, a zároveň sa uznesením určuje odmena 
za výkon funkcie podpredsedu BSK vo výške 70 % platu predsedu BSK mesačne. 
Blahoželám pani podpredsedníčka a želám veľa úspechov vo vašej pozícii. K voľbe 
ostatných podpredsedov BSK a predsedov komisií BSK pristúpime na ďalšom zastupiteľstve. 
Ja som človek, ktorý si ctí dohody, takže máme nejaké koaličné dohody a máme nejaké 
silové rozloženie zastupiteľstva a v súvislosti a v súlade s týmto budem k tomu pristupovať. 
Budem rád, ak si vyberiete komisie, ktoré naozaj sú také, že vás budú baviť a ak ste 
zaneprázdnení vo svojom inom pracovnom živote, tak si toho nenaložte radšej veľa. 
Odporúčam, že vyberte si jednu, kde sa naozaj budete tej práci venovať a ak ste komunálny 
politik na plný úväzok takpovediac, tak kľudne dve a mali sme aj takých poslancov, čo mali tri 
a boli naozaj prínosom. Takže tie komisie nechcem, aby boli formalitou, chcem, aby ste tam 
naozaj všetky materiály poriadne zľava sprava vyobracali. Moja zásada je, že na zastupko 
dávame veci, ktoré sú tak dobre spravené, že nebudete mať dôvod nehlasovať za ne. Inými 
slovami, ak cítime, že je materiál, ktorý je kontroverzný, sporný, fifty-fifty a tak ďalej, tak buď 
ho nedávame, alebo o ňom rokujeme dovtedy pokiaľ nezistíme, že väčšina z vás je s ním 
komfortná a môže sa zaňho postaviť a nebude sa zaňho musieť nikdy hanbiť. Ukončujem 
týmto bod číslo 8 nášho dnešného programu. Skôr ako zakončím naše dnešné stretnutie, 
dovoľte mi ešte jednu dôležitú informáciu z úradu a zároveň pozvánku. V aktuálnych 
týždňoch od 1. 11. 2022 do 31. 12. 2022 prebieha prerokovanie „Zmien a doplnkov č. 2 
Územného plánu regiónu – Bratislavský samosprávny kraj“. Ak máte záujem dozvedieť sa 
viac o zmenách a doplnkoch, pozývame vás na verejné prerokovanie, ktoré sa uskutoční už 
zajtra 23. 11. 2022 o 9.00 tu, v rokovacej sále Úradu BSK. Určené je pre orgány štátnej 
správy, samosprávy a odborné organizácie. O deň neskôr, to znamená 24. 11. 2022 o 16.00  
sa uskutoční prerokovanie pre širokú verejnosť. Na obidvoch prerokovaniach je zabezpečený 
odborný výklad spracovateľa dokumentu. Územný plán regiónu je dokumentom 
Bratislavského samosprávneho kraja, ktorý územie kraja určitým spôsobom reguluje a po 
prerokovaní bude predložený Vám, poslancom BSK, na schválenie. Rád by som ešte veľmi 
pekne poprosil poslancov, ktorí sa neodfotili na našu webovú stránku úradu, myslím, že to 
bude vyzerať lepšie, keď nedodáte vlastné fotky, ale budete mať rovnaké pozadie, rovnaké 



svetlo. Dovolím si povedať, že fotografie na župe máme kvalitné vďaka Monike Kováčovej. 
Tá je tiež plne k dispozícií. Takže poprosím vás, aby ste to zrealizovali hneď teraz vzadu 
v sále naľavo v tej mediálnej miestnosti. Týmto sme vyčerpali celý program Ustanovujúceho 
zasadnutia Zastupiteľstva BSK. Ďakujem vám všetkým za to, že ste dnes prišli. Najbližšie 
pracovné zasadnutie bude 16.  decembra 2022 o 9:00 tu, v rokovacej sále. Máme taký 
dlhoročný zvyk, ktorý som nezmenil a neporušil ešte od predchádzajúcich županov, že 
zastupka BSK bývajú v piatky ráno. Máte niektorí pracovné povinnosti, ktoré sú ťažko 
kombinovateľné s prácou BSK. Čo sa týka komisií, tak to si normálne dohodnite, odhlasujte 
na komisiách, že o koľkej zasadajú. Niektoré boli o štvrtej, niektoré boli až o šiestej kvôli 
tomu, aby ste mohli všetci byť účastní a tie zastupiteľstvá budú 6 alebo 7 za rok. Takže to 
vás predpokladám zamestnávateľ nejakým spôsobom uvoľní. Zvykli sme mať zastupká, 
ktoré trvali v priemere dve hodiny a ak budete mať chuť diskutovať, tak ja som zástancom 
parlamentnej demokracie, čiže vaše právo poslancov je vyjadrovať sa k veciam. Nebudeme 
brániť tomu, aby ste sa vyjadrovali, zároveň ale sme struční a väčšinou sme to do dvoch 
hodín všetko zrealizovali. Takže na úplný záver, prosím, prijmite teraz moje pozvanie na 
spoločný prípitok a obed. Zámerne sme to nerobili v nejakých honosných priestoroch. Ako 
úrad musíme ísť na cestu šetrenia vďaka tomu, čo som spomínal vo svojom príhovore, ale 
o to lepší bude ten obed, lebo ho varili naši študenti z našej školy. Takže ďakujem veľmi 
pekne. Úprimne sa teším na spoluprácu. Fakt si myslím, že je tu dobrá partia ľudí, ktorí si 
myslím, že dosiahnu a vedia dosiahnuť veľké veci. Bratislavčania, ktorí málokedy cestujú 
mimo mesta tak zoznámte sa aj s poslancami, ktorí sú z mimo Bratislavy a spoznáte naozaj 
krásne kúty nášho kraja. Budem rád, keď budeme spolupracovať a budeme sa kamarátiť 
a celé to pôjde v duchu takej kolegiálnej spolupráce. Ešte raz všetkým ďakujem, teším sa na 
najbližšie 4 roky. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Príloha: Menný zoznam poslancov Z BSK, zamestnancov Úradu BSK a vystupujúcich:  

 
Antalová Plavuchová Lenka, Mgr. 
Badinský Dušan, Ing. 
Badrna Jakub 
Barto Martin, Ing., CSc. 
Beňová Makkiová Monika, JUDr. 
Buocik Ján, Mgr. 
Čahojová Dana, MUDr. 
Ďurajková Monika, Ing. 
Dvořák Oskar, Mgr. 
Gašparovič Štefan, JUDr. 
Hitková Petra, Mgr., PhD. 
Hrčka Ján, Ing. 
Hudáková Mária, Ing. 
Husár Tomáš 
Chren Martin, Ing. 
Jánošík Juraj, PaedDr. 
Kisková Mária, PhDr. 
Kočkovský Robert, Ing. 
Korček Tomáš, JUDr., PhD., LL.M. 
Krúpa Jozef, Ing. 
Kuklovský Martin 
Kusý Rudolf, Mgr. 
Mács Roman, JUDr. 
Machata Marek, Mgr. et Mgr. 
Mrva Jakub, Ing. 
Neszméri Tünde, Mgr. 
Ožvaldová Alžbeta, PhDr. 
Patoprstý Martin, Ing. 
Petrakovič Juraj, Mgr. 
Petrík Simona, Mgr. 
Pilinský Peter, Mgr. 
Plaváková Lucia, JUDr., PhD. 
Polešenský Milan, Mgr. 
Rakús Michal, Bc. 
Říha Juraj, JUDr., Ing., PhD. 
Sabo Michal, Mgr. 
Savkuliak Jozef, PhDr., MBA 
Schwartzová Zuzana, Ing. 
Solga Oliver, Mgr. 
Svoreňová Soňa, Ing. 
Štekláč Juraj, MUDr., PhD., MPH 
Tittel Jozef, Bc. 
Tydlitát Peter, Ing. 
Uhler Jozef, JUDr., Mgr. 
Vallo Jakub, MUDr. 
Vician Martin, Ing. 
Vidanová Lucia, PhDr., Ing. 
Vydrová Vladimíra, JUDr., Mgr. 
Winkler Martin, Mgr. 
Zaťovič Martin, RNDr. 
 
Mgr. Juraj Droba, MBA, MA   predseda Bratislavského samosprávneho kraja 

JUDr. Matúš Šaray    vedúci právneho oddelenia 


